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Protokół Nr LII/21 

z Sesji Rady Gminy Widawa 

odbytej w dniu 7 września 2021 roku 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Widawie 

 

Ustawowa liczba radnych – 15 

Faktyczna liczba radnych – 15 

Liczba radnych obecnych – 15 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 925 

Sesję zakończono o godz. 1045 

 

Ad. 1 

Kolejne posiedzenie Rady Gminy otworzył Pan Sławomir Stępnik – Przewodniczący Rady 

Gminy, który powitał wszystkich uczestników spotkania. Następnie po dokonaniu 

sprawdzenia obecności stwierdził prawomocność obrad. 

(Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Ad. 2 

W kolejnym punkcie Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad, który 

przedstawiał się następująco: 

Proponowany porządek obrad LII Sesji Rady Gminy Widawa: 
 

1. Otwarcie LII Sesji Rady Gminy Widawa i stwierdzenie prawomocności obrad oraz 

prawidłowości zwołania sesji. 

2. Przedstawienie proponowanego porządku obrad. 

3. Zgłaszanie uwag do protokołu z ostatniego posiedzenia. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Widawa na 2021 rok. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej 

w miejscowości Ruda, gmina Widawa na rzecz jej użytkownika wieczystego. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej Parafii Rzymskokatolickiej 

p.w. Podwyższenia krzyża Świętego w Widawie z przeznaczeniem na prowadzenie robót 

budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na zadanie pn.: „Remont 

sygnatury kościoła Św. Marcina w Widawie”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z gminą Rusiec 

dotyczącego zaopatrzenia w wodę mieszkańców wsi Kurówek Prądzewski, gm. Rusiec. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLIV/243/21 Rady Gminy Widawa 

z dnia 25 marca 2021 roku w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji 

kultury Gminnego Ośrodka Kultury w Widawie i Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Widawie.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Widawa. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego. 

11. Wolne wnioski i zapytania. 

12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie obrad. 

Do porządku obrad nie zgłoszono uwag. 

 

Ad. 3 

Realizując porządek obrad Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do protokołu z ostatniego 

posiedzenia 

Do protokołu nie zgłoszono uwag. 

 

Ad. 4 

W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Panią Ewę 

Wartałowicz – Skarbnik Gminy i omówienie projektu uchwały dotyczącego zmian 

w budżecie gminy. 

Odnosząc się do powyższej prośby Pani Skarbnik poinformowała zebranych o tym, iż 

w przedłożonym projekcie uchwały dokonuje się zmian dochodów oraz wydatków 

budżetowych. Następnie wymieniła kwoty tych korekt oraz czynniki, które wpływają na 

konieczność ich wprowadzenia. Dodała również to, iż w związku z tymi modyfikacjami 

zmianie uległ również załącznik numer trzy, który przedstawia nakłady inwestycyjne poprzez 

zwiększenie o kwotę 20 tys. zł. Ponadto przedstawiła również aktualną kwotę planowanych 

wydatków majątkowych. W toku dalszej wypowiedzi Pani Skarbnik zaznaczyła jeszcze to, iż 

ze względu na zamiar przyznania wsparcia finansowego na prace dotyczące mianowicie 

remontu sygnatury kościoła św. Marcina w Widawie konieczne było również wprowadzenie 

korekty w załączniku numer cztery obrazującego plan dotacji na finansowanie zadań 

zleconych do realizacji pozostałym jednostkom nie zaliczanym do sektora finansów 

publicznych. 

W dalszej kolejności ze względu na brak jakichkolwiek pytań do omówionego 

i przedłożonego w tym punkcie projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego 

treść. 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr LII/288/21 w sprawie zmian w budżecie Gminy Widawa na 2021 rok została przyjęta 

14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich obecnych na sali radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LII/288/21 w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Widawa na 2021 rok stanowi załącznik nr 2 do protokołu). 

 

Ad. 5 

Do omówienia następnego punktu poproszony został Pan Zbigniew Parzybut – Kierownik 

Referatu Inwestycji, Środowiska i Spraw Komunalnych. 

Na wstępie swej wypowiedzi Pan Kierownik zaznaczył, iż tak jak już wcześniej wspominał 

na posiedzeniu komisji rady działka, o której mowa w przedłożonym akcie położona jest 

w miejscowości Ruda, na której posadowiony jest sklep. Ponadto poinformował zebranych 
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o tym, iż ma ona 2 ary powierzchni. Następnie wyjaśnił to, że do tej pory nieruchomością 

dysponowała Pani, która miała wykupione użytkowanie wieczyste natomiast w tym 

momencie wystąpiła z wnioskiem o umożliwienie zakupu przedmiotowej nieruchomości. Na 

zakończenie swej wypowiedzi Pan Z. Parzybut zaznaczył to, że transakcja odbędzie się na 

zasadzie prawa pierwokupu. 

Następnie z uwagi na brak jakichkolwiek pytań do omówionego powyżej projektu 

uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść, a następnie zarządził głosowanie nad 

jego podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady Gminy oznajmił,  

iż Uchwała Nr LII/289/21 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej 

w miejscowości Ruda, gmina Widawa na rzecz jej użytkownika wieczystego została przyjęta 

14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich obecnych na sali radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LII/289/21 w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości położonej w miejscowości Ruda, gmina Widawa na rzecz jej 

użytkownika wieczystego stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 

 

Ad. 6 

W tym punkcie jako pierwszy głos zabrał Pan Michał Włodarczyk – Wójt Gminy, który 

wyjaśnił to, iż w dniu 28 sierpnia ks. Proboszcz Jarosław Leśniak złożył wniosek o udzielenie 

dotacji na prace konserwatorskie przy kościele św. Marcina w Widawie. Następnie pokrótce 

wymienił zakres robót, jakie mają być przeprowadzone, a także wspomniał o tym, iż obiekt 

od dłuższego czasu był zamknięty z uwagi na zagrożenie, jakie stwarzał zły stan elementów 

wieżyczki, które odrywając się spadały między innymi przed wejściem. Ponadto dodał, iż 

obowiązek dbania o zabytki znajdujące się na terenie gminy wynika wprost z zapisów 

ustawowych. Kontynuując swą wypowiedź Wójt Gminy nadmienił, iż do wspomnianego 

wniosku dołączony został kosztorys obejmujący zakres prac remontowych, natomiast 

proponowana kwota wsparcia w wysokości 10 tys. zł jego zdaniem wspomoże w sposób 

znaczny realizację tego zadania. Na zakończenie wyjaśnił jeszcze, iż omawiany obiekt jest 

wpisany do rejestru zabytków poprzez, co spełnione są warunki do przekazania wsparcia 

finansowego na powyżej wspomniany cel. 

W związku z tym, iż nie zgłoszono żadnych uwag do omówionego projektu uchwały 

Przewodniczący Rady odczytał jego treść, a następnie zarządził głosowanie nad jego 

podjęciem.  

W wyniku głosowania Uchwała Nr LII/290/21 w sprawie udzielenia dotacji celowej Parafii 

Rzymskokatolickiej p.w. Podwyższenia krzyża Świętego w Widawie z przeznaczeniem na 

prowadzenie robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków na zadanie 

pn.: „Remont sygnatury kościoła Św. Marcina w Widawie” została przyjęta 14 głosami „za”, 

czyli jednogłośnie przez wszystkich obecnych na sali radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LII/290/21 w sprawie udzielenia dotacji celowej 

Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Podwyższenia krzyża Świętego w Widawie 

z przeznaczeniem na prowadzenie robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków na zadanie pn.: „Remont sygnatury kościoła Św. Marcina w Widawie” stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu). 
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Ad. 7 

W tym punkcie obrad głos zabrał ponownie Pan Z. Parzybut, który nadmienił o tym, iż tak jak 

już wcześniej wspomniał na posiedzeniu komisji rady wpłynął wniosek z Gminy Rusiec 

o wyrażenie zgody na podłączenie miejscowości Kurówek Prądzewski do sieci wodociągowej 

położonej na terenie naszego samorządu, a mianowicie w miejscowości Ochle Kolonia. 

Następnie wyjaśnił, iż podjęcie przedmiotowej uchwały pozwoli na rozpoczęcie dalszych 

procedur, czyli między innymi zawarcia porozumienia, którego zarys omówiony został już na 

wspomnianym wcześniej posiedzeniu członków rady gminy. W toku dalszej wypowiedzi raz 

jeszcze pokrótce przedstawił zadania, jakie będą leżały po stronie zarówno sąsiedniej gminy 

Rusiec, jak również obowiązki, jakie spoczną na naszym samorządzie. Dodał również, iż 

zerwanie wspomnianego porozumienia będzie mogło nastąpić z trzymiesięcznym okresem 

wypowiedzenia jednej ze stron.  

Następnie z uwagi na brak jakichkolwiek pytań do omówionego powyżej projektu 

uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść, a następnie zarządził głosowanie nad 

jego podjęciem. 

W wyniku przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady Gminy oznajmił,  

iż Uchwała Nr LII/291/21 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z gminą 

Rusiec dotyczącego zaopatrzenia w wodę mieszkańców wsi Kurówek Prądzewski, gm. 

Rusiec została przyjęta 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich obecnych na sali 

radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LII/291/21 w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia z gminą Rusiec dotyczącego zaopatrzenia w wodę mieszkańców wsi 

Kurówek Prądzewski, gm. Rusiec stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Ad. 8 

Do omówienia kolejnego punktu poproszony został Wójt Gminy, który na wstępie swej 

wypowiedzi zaznaczył to, iż funkcjonowanie biblioteki i Gminnego Ośrodka Kultury jest 

przedmiotem dyskusji już od kilku miesięcy. Dodał, iż w trakcie tych konfrontacji radni 

sugerowali to, by spróbować połączyć te jednostki, co w rezultacie przyniosłoby pewne 

oszczędności, a także poprawiłoby kwestie organizacyjne poprzez przejęcie zarządzania przez 

jedną osobę. Nadmienił również o tym, iż podjęta została w tej sprawie uchwała intencyjna, 

która była przedmiotem analizy między innymi Wojewódzkiej Rady Bibliotecznej, jak 

również Ministra Kultury, Dziedzictwa Narodowego i Sportu. Następnie poinformował 

zebranych o tym, iż wydana została negatywna opinia, która sugerowała między innymi to, iż 

powyższe działania przyniosłyby uszczerbek dla działalności biblioteki. W związku 

z powyższym Wójt Gminy wyjaśnił, iż nie dojdzie do połączenia tych dwóch instytucji. Na 

zakończenie dodał jeszcze to, iż gminna biblioteka nie jest dostosowana do wymogów, 

a mianowicie możliwości korzystania z jej usług przez osoby niepełnosprawne, gdyż 

usytuowana jest na piętrze w budynku OSP. Ponadto reasumując swe wystąpienie podkreślił 

to, iż podjęta wcześniej uchwała musi być uchylona, gdyż nie będzie dalszej procedury we 

wspomnianej kwestii. 

Następnie z uwagi na brak jakichkolwiek pytań do omówionego powyżej projektu 

uchwały Przewodniczący Rady odczytał jego treść. W dalszej kolejności zarządził 
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głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała Nr LII/292/21 w sprawie 

uchylenia uchwały Nr XLIV/243/21 Rady Gminy Widawa z dnia 25 marca 2021 roku 

w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury Gminnego Ośrodka Kultury 

w Widawie i Gminnej Biblioteki Publicznej w Widawie została przyjęta 14 głosami „za”, 

czyli jednogłośnie przez wszystkich obecnych na sali radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LII/292/21 w sprawie uchylenia uchwały 

Nr XLIV/243/21 Rady Gminy Widawa z dnia 25 marca 2021 roku w sprawie zamiaru 

połączenia samorządowych instytucji kultury Gminnego Ośrodka Kultury w Widawie 

i Gminnej Biblioteki Publicznej w Widawie stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Ad. 9 

Realizując dalszą część obrad Przewodniczący Rady poprosił ponownie o zabranie głosu 

Wójta Gminy i omówienie założeń przedłożonego w tym punkcie projektu uchwały. 

Na wstępie swej wypowiedzi Pan Wójt wyjaśnił to, iż podstawową zmianą, jaka zostanie 

wprowadzona w regulaminie utrzymania czystości i porządku na terenie gminy będzie 

ograniczenie częstotliwości odbioru odpadów wielkogabarytowych. Ponadto zaznaczył, iż 

podczas analizy i opracowywania niniejszego dokumentu nadzór Województwa 

Łódzkiego zwrócił szczególną uwagę na rozdział dziewiąty określający obowiązki osób 

utrzymujących zwierzęta domowe. W toku dalszej wypowiedzi w sposób szczegółowy 

omówił oraz uzasadnił konieczność wprowadzenia tej zmiany. Następnie podkreślił to, iż 

przedmiotowy dokument w przyszłości będzie dalej modyfikowany z uwagi na to, że 

znowelizowana zostanie niebawem ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w gminach 

i konieczne będzie dostosowanie pewnych nowych regulacji, które zostaną wprowadzone. 

Dodał, iż samorządy apelowały szczególnie o to, by dać możliwość ograniczenia 

częstotliwości zbiórki odpadów, gdyż generowane są dodatkowe koszty. Kontując swą 

wypowiedź Pan Wójt szerzej odniósł się do powyższej kwestii przedstawiając argumenty 

przemawiające za takim rozwiązaniem. Następnie raz jeszcze podkreślił to, iż konieczna 

będzie kolejna zmiana omawianego regulaminu, który trzeba będzie dostosować do 

nowych przepisów ustawowych, które prawdopodobnie zaczną obowiązywać od 

4 października. Podkreślił również to, że przedmiotowy dokument jest zasadniczym 

wyznacznikiem do przetargu, bo na jego podstawie będą naliczone koszty przez firmę, 

która złoży ofertę. W dalszej kolejności nadmienił jeszcze o tym, że faktury za odbiór 

odpadów komunalnych są bardzo wysokie, a koszty dużo większe niż zostały 

uwzględnione przy podwyżce stawki, gdyż uważano ją za zbyt wygórowaną, natomiast 

może się okazać, że do końca roku zabraknie środków na pokrycie wszystkich wydatków 

związanych z tą usługą i konieczne będzie sfinansowanie ich z budżetu gminy. 

Kontynuując swe wystąpienie Wójt Gminy poinformował zebranych o tym, iż wszystkie 

odpady są ważone i prowadzona jest również w tej kwestii dokumentacja, 

a z otrzymywanych danych wynika to, że tonaż odbieranych śmieci jest bardzo duży, 

a głównie frakcji odpadów zmieszanych. Ponadto nadmienił jeszcze o tym, iż niebawem 

odbędzie się jeszcze zbiórka tzw. wielkogabarytów i wówczas, to okaże się, jakie jeszcze 

dodatkowe koszty dojdą. Następnie raz jeszcze podkreślił to, że gminy nie stać jest na 

dokładanie pieniędzy do wydatków związanych z odbiorem odpadów, natomiast 
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przeznaczając je na taki cel ograniczy się ilość planowanych inwestycji, gdyż wpływy do 

budżetu, jak wiadomo są niewielkie. Ponadto nadmienił o tym, iż obecnie pojawiła się 

ogromna szansa na pozyskiwanie dodatkowych funduszy na realizację dużych 

przedsięwzięć, które będą mogły być realizowane przy zaangażowaniu niewielkich 

środków stanowiących wkład własny. Na zakończenie swej wypowiedzi Pan Wójt odniósł 

się jeszcze do kwestii związanej z procedurą przetargową oraz kosztów przeznaczanych 

na odbiór odpadów komunalnych z terenu naszej gminy. 

W dalszej kolejności z uwagi na to, iż nie zgłoszono żadnych zastrzeżeń oraz zapytań do 

omówionego powyżej aktu Przewodniczący Rady odczytał jego treść. 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr LII/293/21 w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

gminy Widawa została przyjęta 14 głosami „za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich 

obecnych na sali radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LII/293/21 w sprawie uchwalenia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Widawa stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu). 

 

Ad. 10 

Do omówienia kolejnego projektu uchwały poproszono Panią Dorotę Sychniak – Zastępcę 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Odnosząc się do powyższej prośby Pani D. Sychniak wyjaśniła, iż nowelizacja ustawy 

o dodatku mieszkaniowym wprowadza nowe wzory wniosku oraz deklaracji, o których mowa 

w przedłożonym akcie. Następnie wyjaśniła zebranym to, iż nowe rozwiązania mają na celu 

usprawnienie funkcjonowania systemu dodatków mieszkaniowych oraz wyeliminowaniu 

wątpliwości interpretacyjnych. W dalszej kolejności zaznaczyła to, iż ustanowienie nowych 

formularzy, o których mowa leży w kompetencji rady gminy dlatego, też został opracowany 

i przedłożony pod obrady przedmiotowy akt. Ponadto zaznaczyła, iż wzór wniosku oraz 

deklaracji stanowią załączniki do projektu uchwały, który radni otrzymali w materiałach. 

W dalszej kolejności z uwagi na to, iż nie zgłoszono żadnych zastrzeżeń oraz zapytań do 

omówionego powyżej aktu Przewodniczący Rady odczytał jego treść. 

Następnie zarządził głosowanie nad jego podjęciem w wyniku, którego Uchwała 

Nr LII/294/21 w sprawie określenia wzoru wniosku o przyznanie dodatku mieszkaniowego 

oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa domowego została przyjęta 14 głosami 

„za”, czyli jednogłośnie przez wszystkich obecnych na sali radnych. 

(Protokół z głosowania wraz z Uchwałą Nr LII/294/21 w sprawie określenia wzoru wniosku 

o przyznanie dodatku mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o dochodach gospodarstwa 

domowego stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

 

Ad. 11 

W punkcie dotyczącym wolnych wniosków i zapytań brak chętnych do dyskusji. 

 

Ad. 12  

W tym miejscu głos zabrał ponownie Wójt Gminy, który zaprosił wszystkich zebranych do 
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udziału w Pikniku Rodzinnym organizowanym przez Marszałka Województwa Łódzkiego. 

Następnie pokrótce wymienił atrakcje, jakie będą towarzyszyły temu wydarzeniu 

podkreślając to, iż osoby, które jeszcze się nie zaszczepiły będą mogły to zrobić, gdyż 

w trakcie trwania tej imprezy będzie funkcjonował Mobilny Punkt Szczepień. W dalszej 

kolejności nadmienił o tym, że rozpoczęły się również szczepienia w szkołach dla dzieci od 

12 roku życia. Ponadto pokrótce odniósł się do kwestii związanej z epidemią coronavirusa 

w kraju oraz na świecie zachęcając jednocześnie do szczepień. 

Jako kolejny głos zabrał Pan Janusz Jóźwiak – sołtys sołectwa Siemiechów, który odniósł się 

do kwestii związanej z budową dróg na terenie naszej gminy. Podziękował przy okazji za to, 

iż na terenie jego sołectwa obecnie trwa tego typu inwestycja. Niemniej jednak zaznaczył, iż 

mieszkańcy zgłaszają się do niego w kwestii naprawy dróg dojazdowych do pól, natomiast on 

osobiście zgłaszał już ten problem zarówno do Pana Wójta, jak również do Gminnego 

Zakładu Usług Komunalnych. Podkreślił również to, że dziury w nawierzchni dróg są tak 

duże, że nie ma nawet możliwości ich ominięcia. W dalszej kolejności nadmienił, iż 

z informacji zwrotnej, jaką uzyskał wynika, że w tym roku trudno będzie pozyskać 

jakikolwiek materiał typu chociażby kruszywo z rozbiórki do ich uzupełnienia, aczkolwiek 

raz jeszcze kieruje swe prośby o naprawienie tych dróg. Kontynuując swe wystąpienie Pan 

J. Jóźwiak podkreślił, iż kolejną kwestią, która interesuje mieszkańców jest dalsze 

funkcjonowanie ośrodka zdrowia w Brzykowie, a mianowicie czy będzie on nadal zamknięty, 

czy też być może uda się aby przynajmniej dwa razy w tygodniu był czynny. Następnie 

poprosił o wyjaśnienie dotyczące opłat za odbiór odpadów komunalnych, pytając 

jednocześnie o to, czy jest planowany wzrost tych stawek, ponieważ ze wcześniejszych 

wypowiedzi Wójta Gminy on osobiście domniemał, że tak będzie i że ta produkcja śmieci jest 

w dalszym ciągu duża. 

Odnosząc się do powyżej zgłoszonych spraw głos zabrał Wójt Gminy, który w pierwszej 

kolejności wyjaśnił to, iż na kolejnej najbliższej sesji zostaną przesunięte środki na zakup 

kruszywa. Następnie nadmienił o tym, iż kilkakrotnie informował już o tym ile kosztują 

projekty techniczne na budowę dróg. Podkreślił mianowicie to, iż najtańsza oferta, to jest 

kwota około 20-25 tys. zł za jeden taki projekt na budowę 1 km drogi i dlatego też 

w bieżącym roku dość duża suma pieniędzy została przeznaczona na ten cel. W toku dalszej 

wypowiedzi Pan Wójt zaznaczył, iż należy w pierwszej kolejności sprawdzić, jakie będzie 

wykonanie budżetu i wówczas będzie wiadomo, jakie środki pozostaną jeszcze do 

zagospodarowania. Dodał, iż tak jak już wcześniej wspominał nasza gmina nie jest zamożna 

i praktycznie na każdym posiedzeniu rady przesuwane są fundusze, które w jakiś sposób 

udaje się zaoszczędzić. Ponadto podkreślił to, iż trzeba również przeanalizować sytuację 

finansową w oświacie, gdyż nie tylko drogi pochłaniają większość środków finansowych, ale 

przede wszystkim właśnie utrzymanie placówek szkolnych. Następnie pokrótce odniósł się do 

tej kwestii wskazując mianowicie czynniki, które mają wpływ na wzrost wydatków na 

wspomniany cel. Kontynuując swą wypowiedź Wójt Gminy wracając do tematu kruszywa 

poinformował o tym, iż na obecną chwilę zaplanowana została kwota 50 tys. zł na zakup tego 

kamienia i jeżeli tylko się uda na przełomie miesięcy październik-listopad zostanie ono 

zakupione i rozwiezione na drogi. Następnie przyznał, iż obecnie jest taka pora roku, która źle 

wpływa na jakość nawierzchni dróg, gdyż one się rozmiękają i w efekcie powstają 
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w niektórych miejscach dziury. Wyjaśnił ponadto, iż w pierwszej kolejności trzeba będzie 

wykonać prace równiarką, co niebawem zostanie zlecone, jak tylko nawierzchnie obeschną. 

W dalszej kolejności odniósł się do kwestii związanej z kruszeniem gruzu informując 

obecnych o tym, jak w ubiegłych latach było to przeprowadzane i jaki koszt z tego tytułu 

został poniesiony. Następnie nadmienił o tym, iż ośrodek zdrowia w Brzykowie wznowi 

swoją działalność od połowy miesiąca września, gdzie dwa razy w tygodniu będą 

przyjmowani pacjenci, natomiast placówka w Chociwiu będzie czynna trzy razy w tygodniu 

od 1 października ponieważ prowadzone są tam jeszcze prace remontowe i porządkowe. 

W toku dalszego wystąpienia Wójt Gminy odnosząc się do ostatniego zagadnienia 

poruszonego przez swego przedmówcę zaznaczył, iż póki co nie będzie podwyższana stawka 

za odbiór odpadów komunalnych, lecz tak, jak już wcześniej mówił brakująca kwota 

w bieżącym roku zostanie dołożona z budżetu gminy. Następnie raz jeszcze przypomniał 

zebranym o zasadach, na jakich ustalana była dotychczasowa wysokość opłaty oraz w jaki 

sposób odbywa się procedura przetargowa. W dalszej kolejności zaznaczył, iż na ile tylko 

będzie to możliwe, to zostaną załatane te najbardziej newralgiczne ubytki w drogach, 

o których wspominał Pan sołtys. Przy okazji podkreślił jeszcze to, że na obecną chwilę nie ma 

nawet możliwości załadunku jakiegokolwiek kruszywa, gdyż uszkodzona jest koparka, której 

koszt naprawy wyceniony został na kwotę przeszło 80 tys. zł. W toku dalszej wypowiedzi 

Wójt Gminy przedstawił jeszcze plany związane z zakupem nowej koparko-ładowarki oraz 

kosiarki wskazując również ich przewidywalny koszt, a także źródło finansowania. 

W związku z powyższym zwrócił wszystkim uwagę na to, iż pewne sytuacje tak, jak 

chociażby ta, o której wspomniał sprawiają, że trudno znaleźć na cokolwiek jakieś środki 

finansowe, ponieważ planuje się budżet, a nieprzewidziane sytuacje sprawiają, że trzeba go 

ciągle zmieniać. Następnie raz jeszcze odniósł się do kwestii remontu oraz budowy dróg 

informując zebranych o tym, jakie odcinki są przebudowywane oraz, które nadają się jeszcze 

do generalnego remontu. Szerzej omówił kwestię naprawy nakładki asfaltowej na drodze 

w kierunku Lasu Zawadzkiego. 

W powyższej kwestii wypowiedział się również Pan Z. Parzybut, który zaznaczył, iż prace 

remontowe przeprowadzi firma, która przyczyniła się do zniszczenia tej nakładki. 

Natomiast Wójt Gminy przyznał, iż sprawa została zgłoszona i jest procedowana. 

W temacie wypowiedział się również Pan Stanisław Burzyński – sołtys sołectwa Chociw, 

który poinformował o tym, że w ciągu jednego dnia awarii uległy trzy samochody, które 

poruszały się po tym odcinku drogi. Dodał, iż jego zdaniem nie ma na co czekać i trzeba 

naprawiać wspomnianą nakładkę żeby nie było więcej takich zdarzeń. 

Odnosząc się do powyższej uwagi Wójt Gminy zaznaczył, iż chodzi o to, by gmina nie 

ponosiła dodatkowych kosztów ponieważ firma, która doprowadziła do zniszczenia 

nawierzchni drogi zobowiązała się do jej naprawienia. Następnie przedstawił, jak formalnie ta 

kwestia jest załatwiana. 

Z kolei Pan S. Burzyński raz jeszcze podkreślił to, że w ciągu jednego dnia uszkodzone 

zostały trzy miski olejowe w pojazdach. Następnie zapytał, jak długo jeszcze trzeba w takiej 

sytuacji czekać i pozwolić na to by kolejne auta uległy awarii. 

W związku z powyższą uwagą Pan Wójt zaznaczył, iż raz jeszcze przedyskutowany zostanie 

ten temat, niemniej jednak koszt remontu tego odcinka jest duży i szkoda byłoby pieniądze 
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wydatkować z budżetu gminy skoro podpisana została umowa, z której wynika to, że to 

wspomniana firma musi dokonać naprawy. Ponadto podkreślił to, iż masę asfaltową, która 

miałaby być tam wykorzystana można byłoby przeznaczyć na inne nakładki drogowe. 

Następnie raz jeszcze zapewnił o tym, iż kwestia naprawy wspomnianego odcinka drogi 

zostanie rozstrzygnięta, jak również przeprowadzone zostanie łatanie dziur w nawierzchniach 

dróg gruntowych. 

 

Ad. 13 

Z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy podziękował za 

udział w obradach i zamknął kolejne posiedzenie Rady Gminy Widawa. 

Na tym protokół zakończono. 

           Przewodniczący 

Protokołowała:             Rady Gminy Widawa

   

Jolanta Szuleta    Sławomir Stępnik 


